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1. Godkendelse af dagsorden ved Charlotte Larsen  
Dagsorden blev godkendt 
 

2. Opfølgning på referat fra seneste møde ved Charlotte Larsen 
Bilag: Referat fra seneste møde – opfølgning indskrevet med rødt.  

 

Fra forrige referat: En lægeklinik undrer sig over anmodning om receptfornyelse 4 uger 

ud i fremtiden. De finder det problematisk i forhold til afhængighedsskabende medicin 

og er usikre på om det er i overensstemmelse med STPS´s retningslinjer. Hermed 

svaret fra Sygeplejen jf. nedenstående spørgsmål: Det er ikke noget sygeplejen oplever 

i praksis. Vi har kun 14 dags doseringer og vil derfor kun bestille til 14 dage ad gangen.  

 

Efter mødet er følgende svar fremsendt fra Birgitta Sloth Christiansen: 

I forhold til hjemmeplejen er svaret: at der som hovedregel kun doseres for 14 dage.  

Ift. afhængighedsskabende medicin læner Rebild Kommune sig op af retningslinjen fra 

Styrelsen for Patientsikkerhed: 6E647B482BF549F3ADEE3AC09A55A2EE (stps.dk) 

Det er altså lægens ansvar at udarbejde en behandlingsplan indeholdende forventet 

varighed samt en tydelig seponeringsdato og planlagt opfølgning med patienten. 

Er der ikke tydelig seponeringsdato, er der ingen, der stopper med 

afhængighedsskabende medicin, da kommunen først reagerer, når der er slutdato på. 

De anbefaler faktisk også, at lægen mødes med patienten fysisk og at det ikke skal gå 

igennem andre parter, medmindre der er skærpende omstændigheder. Desuden 

anbefales det, at lægen løbende foretager en revurdering af behandlingen og 

indikationen herfor. 

 

Fra CPO/kommunen kan følgende tilbydes: 

En ekstra opmærksom ved at sætte det på som opgave i Nexus i forbindelse med 

egenkontrol – et opmærksomhedspunkt omkring afhængighedsskabende medicin – på 

den måde kommer det både ud til SSA og sygeplejen og får ikke lavet for meget 

ekstraarbejde på en lægefaglig opgave. 

 

 

Samarbejdet mellem almen praksis og PPR/Skoler ved Maria Skou Larsen  

Emne: 
Møde i Kommunalt Lægeligt Udvalg (KLU) 

Faste deltagere 
Louise Sidenius Harboe; Helle Hare, Christina Møller Eriksen; Charlotte Larsen; Annemette 

Alstrup; Maria Skou Larsen, Janne M Olesen; Lotte Holt Worup, Birgitta Sloth Christiansen 

og Inge Kjær Andersen (Sekretariat) 

Afbud:  
Christina Møller Eriksen; Annemette Alstrup 

Tid og sted: 
9.februar kl. 16.30 til 18.00 

Mødelokale 2B – rådhuset Støvring  
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Opsamling på dels spørgsmål og parkeringer fra manegemodellen/lægelaugsmødet og 
dels fra seneste møde.  
 
Maria Skou Larsen gav en orientering og svarede på de rejste spørgsmål:  
 
Den aftalte folder er på vej – den er pt. til opsætning i kommunikation.  
 
Attester er der blevet arbejdet med, men det har givet mange udfordringer i forhold til 
systemer. Der er fundet en løsning, nu afventes der kontaktpersoner på de enkelte 
skoler. Fremover bliver det administrationen på den enkelte skole, der direkte kan 
sende til lægen udenom forvaltningen. Det mangler at blive aftalt, hvilken attest der skal 
anvendes. (KL og PLO er inddraget). Statusattesten benyttes indtil afklaring med KL, 
men først når alle kontaktpersoner er meldt ind.  
 
Der er ingen psykologer i PPR der siger, at man skal gå til egen læge og så kan man 
blive hurtigere henvist.  
 
PPR ser flere børn end tidligere og er presset grundet et øget antal arbejdsopgaver. 
 
Lægerne opfordres til at benytte Tværfagligt udgående team (TUT). Læs mere her: 
https://psykiatri.rn.dk/afsnit-og-ambulatorier/her-findes-de-psykiatriske-sygehuse-
sengeafsnit-og-ambulatorier/aalborg-universitetshospital-psykiatrien/ambulatorier-og-
sengeafsnit-for-boern-og-unge/afklarings-og-raadgivningsenheden/for-
fagfolk/tvaerfagligt-udgaaende-team-(tut) 
Konkret i forhold til Rebild Kommune er det den første onsdag hver måned og der er 
plads til 3-4 sager hver gang. Der er typisk kun en sag per gang -så der er plads. 
Kontakt direkte til Maria Skou Larsen, hvis en sag ønskes på. Det kræver en halv sides 
case beskrivelse og samtykke fra forældrene.  
 
Der er kommet en børnepsykiater geografisk placeret i kommunen, det betyder at der 
opleves en stigning i forældre, der betaler for private udredninger. Det betyder ikke at 
man kan foran i køen i PPR. Kommunen oplever dog at forældrene i nogle tilfælde har 
fået den opfattelse.  
 
 
 

3. Kronikerdata og behovet for hjælp til at styrke henvisningerne til vores tilbud ved 
Lotte Holt Worup  
En drøftelse mellem de tre himmerlandske kommuner viste forskelle i 

henvisningsmønstre og registreringspraksis vedrørende kronikere. En arbejdsgruppe 

bestående af fagprofessionelle fra de tre kommuner har nu belyst området med henblik 

på at skabe kommunale og tværsektorielle forbedringer på området. På baggrund af 

notatets konklusioner og anbefalinger kan Sundhedsklynge Syd Fagligt Strategisk 

Niveau på mødet d. 1. marts 2023 drøfte og evt. træffe beslutning om ændringer på 

området, som kan medvirke til, at flere kronisk syge borgere kan få gavn af kommunal 

rehabilitering i Klynge Syd. Lotte Holt Worup giver på mødet en kort orientering om 

resultaterne af arbejdsgruppens arbejde. Inden behandlingen i klyngen vil vi gerne have 

lægernes perspektiv på sagen.  

Lotte Holt Worup gav en orientering. Liste med kliniknavne sendes til 

praksiskonsulenten, hvorefter almen praksis må afgøre, om de vil dele med hinanden. 

https://psykiatri.rn.dk/afsnit-og-ambulatorier/her-findes-de-psykiatriske-sygehuse-sengeafsnit-og-ambulatorier/aalborg-universitetshospital-psykiatrien/ambulatorier-og-sengeafsnit-for-boern-og-unge/afklarings-og-raadgivningsenheden/for-fagfolk/tvaerfagligt-udgaaende-team-(tut)
https://psykiatri.rn.dk/afsnit-og-ambulatorier/her-findes-de-psykiatriske-sygehuse-sengeafsnit-og-ambulatorier/aalborg-universitetshospital-psykiatrien/ambulatorier-og-sengeafsnit-for-boern-og-unge/afklarings-og-raadgivningsenheden/for-fagfolk/tvaerfagligt-udgaaende-team-(tut)
https://psykiatri.rn.dk/afsnit-og-ambulatorier/her-findes-de-psykiatriske-sygehuse-sengeafsnit-og-ambulatorier/aalborg-universitetshospital-psykiatrien/ambulatorier-og-sengeafsnit-for-boern-og-unge/afklarings-og-raadgivningsenheden/for-fagfolk/tvaerfagligt-udgaaende-team-(tut)
https://psykiatri.rn.dk/afsnit-og-ambulatorier/her-findes-de-psykiatriske-sygehuse-sengeafsnit-og-ambulatorier/aalborg-universitetshospital-psykiatrien/ambulatorier-og-sengeafsnit-for-boern-og-unge/afklarings-og-raadgivningsenheden/for-fagfolk/tvaerfagligt-udgaaende-team-(tut)
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Der er tale om 2021 tal og det forsøges om muligt opdateret. Det blev aftalt, at der 

udarbejdes et notat som udsendes til almen praksis inden næste møde i 

kvalitetsklyngen den 15.marts.  

4. Status for dosispakket medicin. ved Birgitta Sloth Christiansen 
Herunder en drøftelse af, hvad der skal til for at flere kommer over på dosispakket. 
Barriere og drivers.  
 
Birgitta Sloth Christiansen gav en kort status. Der er 28 borgere, der får dosispakket 
medicin, hvoraf de 22 kommer fra en klinik. Emnet blev drøftet. Barriere er blandt andet 
at det er tidskrævende og besværligt for almen praksis – der er mange trin og ændres 
et præparat skal der startes forfra. Så den største barriere er en IT-udfordring.  
 

5. Spørgsmål omkring plejehjems og akut og rehabiliteringstilbuddets kontakt til 

lægehusene ved Helle Hare 

På det seneste klyngemøde modtog Helle Hare en del beklagelser over at Akut- og 

Rehabiliteringscenteret henvender sig mange gange samme dag om samme borgere. 

Lægerne påpeger, at personalet ikke behøver ringe og følge op på om sekretæren har 

bragt det videre til lægen – det kan man godt antage er tilfældet. 

 

Birgitta Sloth Christiansen oplyser, at man igen vil prøve at få medarbejderne til at 

samle tingene og være obs på hvad der er akut og hvad der ikke er. Birgitta Sloth 

Christiansen giver en konkret tilbagemelding til Helle Hare efter mødet.  

 

Fra lægerne blev det påpeget at der igen er en tendens til mange henvendelser om 

lokale ordinationer.  

 

Lægerne påpeger, at der måske er brug for en opstramning i forhold til at mundtlig 

besked ikke altid opleves som godt nok af personalet. Der er enighed om at en mundtlig 

besked er fint, da lægen skriver i egen journal og personalet i kommunen skriver i egen 

journal.   

 

6. Arbejdet i klyngestyregruppen ved Charlotte Larsen 
Bilag: Referat fra 3.november 2022 og 23.januar 2023 

 

Charlotte Larsen orienterede om arbejdet med en politisk handleplan i 

Sundhedsklyngen.   

 

7. Orientering fra praksiskonsulent-netværket ved Annemette Alstrup  

Punktet udgik.   
 

8. Nyt fra lægerne  

• Orientering om arbejdet i kvalitetsklyngen – der var fokus på trivsel og 

det er blevet lidt bedre.  

 
9. Nyt fra kommunen  

• Moderniseringsplanen og påvirkning af faste plejehjemslægeordning på kort og 
længere sigt.  
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Birgitta Sloth Christiansen gav en orientering. Øster Honum og Haverslevs Ældrecentre 
lukkes. Skørping Ældrecentre skal rives ned og genopbygges. I Støvring kommer der 
forventeligt et nyt friplejehjem med 30 pladser ultimo 2024 - når det sker, udfases 
Ældrecenter Mastruplund.  

 
Helle Hare har modtaget ikke relevante UTH, forstået som at noget, der kan regnes 
som en UTH, er blevet indmeldt som sådan af kommunen. Birgitta Sloth Christiansen 
følger op på sagen.  

    
10. Evt.  

 
Intet til referat.  

 
 
Således opfattet IKA 
Godkendt af CL  


